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ZÁPISNICA 

z 3. zasadnutia  

KOMISIE PRI MONITOROVACOM VÝBORE 

PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027  

PRE FOND NA SPRAVODLIVÚ TRANSFORMÁCIU 

 

Dátum a čas konania 12.7.2023 / 14:30 h 

Miesto konania Zrkadlová sála Úradu vlády SR, Námestie slobody 1, Bratislava 

Predsedajúci Barbora Lukáčová 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Zoznam účastníkov zasadnutia 

Príloha č. 3 Prezentácia  

Príloha č. 4 Uznesenie č. 4 /2023 

Príloha č. 5 Uznesenie č. 5 /2023 

Príloha č. 6 Uznesenie č. 6 /2023 

 

1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti, schvaľovanie 

programu zasadnutia a voľba overovateľa 

 

Úvodné príhovory: 

B. Lukáčová, predsedníčka komisie, otvorila tretie zasadnutie Komisie. Privítala nových 

členov a hostí a informovala o zmene poradia prerokovaných bodov v avizovanom programe 

zasadnutia. Zároveň informovala, že v rámci bodu 5. Rôzne zástupca MPSVR SR informuje 

o pokroku prípravy výzvy pre národný projekt „Podpora zamestnateľnosti v regióne horná 

Nitra II.“, ktorý bol Komisiou schválený na zasadnutí 28. apríla 2023. 

Hlavným cieľom tretieho zasadnutia Komisie bolo prerokovať hodnotiace a výberové kritériá 

pre výber projektov pre opatrenie 1.3 Podpora pre veľké podniky pre výzvu zameranú na 

synergickú podporu projektov, ktorým bola poskytnutá regionálna investičná pomoc a pre 

opatrenie 2.3 Podpora udržateľnej miestnej dopravy pre výzvu na podporu verejnej osobnej 

dopravy s nulovými emisiami, a tiež schváliť zámer národného projektu s názvom „Využitie 

geotermálnej energie v Košickej kotline“ vrátane jeho prijímateľa. 

 

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová, požiadala o úvodné slovo zástupcov EK a odovzdala 

slovo pani I. Jankovskej (DG Empl), ktorá vyzdvihla vyhlásenie prvej výzvy z FST a dôležitosť 

zamerania sa na implementáciu projektov a čerpanie fondov EÚ. Keďže SR má v rámci krajín 

OECD najvyšší potenciál automatizácie pracovných miest, je kľúčové zamerať sa na odborné 

vzdelávanie a zvyšovanie zručností. Národný projekt a kritériá, ktoré boli predmetom 

zasadnutia sú dôležité pre pokračovanie úsilia EÚ o dosiahnutie udržateľnej a ekologickej 

európskej ekonomiky nielen z pohľadu FST, ale aj Fit for 55. 

 

J. Straka (DG Regio) vo svojom úvodnom slove vyzdvihol témy, na ktoré sú zamerané 

najbližšie pripravované  výzvy, t. j. podpora veľkých podnikov, udržateľná mobilita a využitie 

geotermálnej energie v Košickej kotline. Poďakoval za súčinnosť všetkým ministerstvám, ktoré 
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sa budú podieľať na implementácii FST a zdôraznil, že je potrebné pokročiť s vyhlasovaním 

výziev.  

 

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová, poďakovala zástupcom EK za úvodné slovo. 

 

Informácia o uznášaniaschopnosti Komisie: 

Z. Chrapeková, tajomníčka Komisie, informovala, že z 34 členov je na zasadnutí prítomných 

29, čím konštatovala uznášaniaschopnosť Komisie. Počas zasadnutia (od bodu 3. programu) sa 

počet členov zvýšil na 30. 

Schválenie programu zasadnutia: 

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová, otvorila diskusiu k programu zasadnutia so zmenami 

v poradí prerokovaných bodov. Skonštatovala, že v rámci diskusie nemá žiadny člen Komisie 

príspevok, a preto pristúpila k hlasovaniu o programe tretieho zasadnutia Komisie. 

 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  29 členov komisie 

za hlasovalo: 0 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

 

Výsledok hlasovania: schválené 

 

Schválenie overovateľa zápisnice: 

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová, navrhla za overovateľa schváliť pána Michala 

Klučiarovského. Pristúpila k hlasovaniu o voľbe overovateľa. 

 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  29 členov komisie 

za hlasovalo: 0 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

 

Výsledok hlasovania: schválené. 

 

2. Prerokovanie návrhu kritérií pre výber projektov pre opatrenie 1.3 Podpora pre veľké 

podniky v rámci priority 8P1 Fond na spravodlivú transformáciu pre výzvu zameranú na 

synergickú podporu projektov, ktorým bola poskytnutá regionálna investičná pomoc  

Priebeh zasadnutia: 

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová, odovzdala slovo generálnemu riaditeľovi sekcie 

podporných programov MH SR, B. Škodovi.  

 

B. Škoda predstavil základné rámce pripravovanej výzvy na podporu veľkých podnikov z FST, 

ktorej cieľom je podporiť tie veľké podniky, ktoré plánujú začať podnikať v transformujúcich 
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sa regiónoch resp. rozširovať svoju podnikateľskú činnosť. Podmienkou podpory je vytváranie 

pracovných miest. Výzva je v zmysle PST určená pre územie hornej Nitry a vybrané okresy 

Košického kraja. Synergicky bude nadväzovať na regionálnu investičnú pomoc poskytovanú 

zo strany MH SR. Oprávnenými výdavkami budú najmä technológie, ako aj licencie, či know-

how. Keďže ide o synergickú výzvu, prípadné výdavky na infraštruktúru a nákup pozemkov 

môžu byť prostredníctvom regionálnej investičnej pomoci kompenzované daňovou úľavou. 

Navrhované kritériá sú vecné a nastavené podľa praxe MH SR z predošlých období. V rámci 

prezentácie predstavil zmeny v návrhu kritérií na základe pripomienok členov Komisie 

a diskusie s EK.  

 

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová, otvorila diskusiu k bodu 2 programu zasadnutia.  

Skonštatovala, že v rámci diskusie nemá žiadny člen Komisie príspevok, a preto pristúpila k 

hlasovaniu o programe tretieho zasadnutia Komisie. 

 

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová vyzvala členov Komisie k hlasovaniu: 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  29 členov komisie 

za hlasovalo: 0 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

 

Výsledok hlasovania: odporučené na schválenie MV. 

 

3. Prerokovanie návrhu kritérií pre výber projektov pre opatrenie 2.3 Podpora 

udržateľnej miestnej dopravy v rámci priority 8P1 Fond na spravodlivú transformáciu 

pre výzvu na podporu verejnej osobnej dopravy s nulovými emisiami  

Priebeh zasadnutia: 

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová predstavila bod programu a odovzdala slovo riaditeľovi 

odboru strategických investícií a nadnárodných programov MIRRI SR, L. Turiakovi. 

 

L. Turiak predstavil cieľ pripravovanej výzvy na podporu verejnej osobnej dopravy s nulovými 

emisiami. Komplexná výzva je zameraná na rozvoj udržateľnej dopravy prostredníctvom 

nákupu batériových elektrických autobusov a batériových autobusov s palivovými článkami, 

pričom výzva počíta aj s vytváraním infraštruktúry pre alternatívne palivá. Výzva je v zmysle 

PST určená pre územie hornej Nitra a vybrané okresy Košického kraja.  

 

L. Turiak v rámci prezentácie predstavil hlavné zmeny v návrhu kritérií na základe 

pripomienok, ktoré boli doručené zo strany členov a pozorovateľov Komisie. Zároveň Komisiu 

upozornil na dodatočné zmeny v návrhu kritérií formálneho charakteru, ktoré boli do návrhu 

zapracované po zaslaní upravenej verzie členom a pozorovateľom Komisie. Komisiu 

informoval o workshope k pripravovanej výzve s dátumom konania 19. júla 2023. Cieľom je 

prediskutovať s členmi Komisie základné parametre výzvy. 

 

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová, otvorila diskusiu k bodu 3 programu zasadnutia.   
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Diskusia: 

K. Sisáková (splnomocnená zástupkyňa, KSK) požiadala v kritériu 2.4, v ktorom sa hodnotí 

prínos projektu pre rozvoj inteligentných dopravných systémov upraviť prípadne odstrániť vetu 

týkajúcu sa podmienky, že deklarovaný prínos musí priamo vyplývať z realizácie aktivít 

projektu, teda s nákupom autobusov, resp. ich hardvérovým a softvérovým vybavením. 

Deklarovaný prínos nemôže vyplývať z realizácie projektu, ale napr. zo zmluvného vzťahu s 

dopravcom alebo z povinných štandardov konkrétneho dopravného systému. Softvérové 

vybavenie, ako napr. zariadenie na lokalizáciu autobusov je obstarávané separátne 

autobusovým dopravcom kvôli potrebnej kompatibilite so systémom dispečingu. L. Turiak 

potvrdil, že dodatočná pripomienka KSK bude zapracovaná do návrhu kritérií, ktorý bude 

predmetom schvaľovania MV 28. júla 2023.  

 

J. Krička (Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení Slovenskej republiky) sa 

informoval, prečo je oprávnenosť zúžená len na prevádzkovateľov verejnej osobnej dopravy, a 

to aj v prípade infraštruktúry. Zároveň požiadal vysvetliť použitý termín – čistý vodík resp., či 

táto terminológia zahŕňa aj vodík vyrobený pomocou jadrovej elektriny. L. Turiak v odpovedi 

uviedol, že použitá terminológia „čistý vodík“ kopíruje európsku legislatívu, ktorá termín 

definuje ako vodík vyrobený z obnoviteľných zdrojov energie. V zmysle Nariadenia, ktorým 

bol zriadený FST, výroba vodíka vyrobeného pomocou jadrovej elektriny nie je oprávnená. Čo 

sa týka infraštruktúry, plánovaná výzva umožní budovanie plniacich a nabíjacích staníc, pričom 

samotná výroba vodíka bude oprávnená v rámci inej výzvy FST na podporu OZE. 

 

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová vyzvala členov Komisie k hlasovaniu: 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  30 členov komisie 

za hlasovalo: 0 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

 

Výsledok hlasovania: odporučené na schválenie MV. 

 

4. Prerokovanie a schválenie zámeru národného projektu - Využitie geotermálnej energie 

v Košickej kotline 

Priebeh zasadnutia: 

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová predstavila bod programu a odovzdala slovo ministrovi 

investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR, P. Balíkovi. 

 

Minister P. Balík vyzdvihol spoluprácu MIRRI SR s potenciálnym prijímateľom MH TH, ako 

aj partnerom projektu GEOTERM KOŠICE, a.s., ktorej výsledkom je návrh zámeru národného 

projektu. O zámere národného projektu informoval minister P. Balík pred samotným 

zasadnutím Komisie aj vládu SR. Významnosť investície potvrdilo aj MH SR, ktoré pripravuje 

návrh na vydanie osvedčenia o významnej investícii, ktorý bude predložený na rokovanie vlády 

SR v najbližších týždňoch. MIRRI SR pri nastavovaní podpory z FST uvažovalo nad 

možnosťou podpory z tohto fondu ako o príležitosti, ktorá umožní prelomiť dlhodobo 

nevyužívaný geotermálny potenciál v KSK a rovnako podporiť vyhľadávanie, prieskum a 

overovanie zdrojov geotermálnej energie pre energetické využitie v Banskobystrickom kraji 
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a na území hornej Nitry. Zrealizovaním investície by išlo o najväčší projekt využitia 

geotermálnej energie v strednej Európe. 

  

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová odovzdala slovo generálnemu riaditeľovi sekcie inovácií 

a strategických investícií, S. Voskárovi, ktorý v rámci prezentácie predstavil základné 

parametre zámeru projektu. 

 

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová vyzvala zúčastnených na diskusiu k predmetnému bodu. 

 

Diskusia: 

B. Škoda (MH SR) potvrdil prípravu návrhu osvedčenia o významnej investícií pre tento 

projekt, ktorá jeho realizáciu urýchli, a to najmä z pohľadu vysporiadania majetkovo-právnych 

vzťahov a povoľovacích konaní. Projekt bude predmetom rokovaní medzirezortnej pracovnej 

skupiny pre strategické investície, ktorej úlohou je eliminovať potenciálne riziká týchto 

investícií, zlepšiť medzirezortnú komunikáciu a urýchliť tak procesy v rámci povoľovacích 

konaní. 

 

R. Blaško (splnomocnený zástupca, Úrad vlády SR) sa informoval, či bola vo vzťahu k projektu 

vypracovaná riziková analýza resp. aké sú možné riziká realizácie projektu? S. Voskár 

v odpovedi uviedol, že MIRRI SR za pomoci EK a technickej asistencie JASPERS analyzovali 

možné riziká projektu. Od vydania stavebného povolenia došlo k výstavbe viacerých úsekov 

ciest, no riziko potreby vysporiadania majetkovo-právnych vzťahov a povoľovacích procesov 

bude eliminované vydaním osvedčenia o významnej investícii, na ktorom pracuje MH SR. 

Riziká spojené s nastavením rozpočtu neboli identifikované. Zástupca MH TH, V. Červenka, 

doplnil, že predkladaný zámer je strategickým projektom spoločnosti a potvrdil, že v rámci 

projektu bola uskutočnená analýza možných rizík, ako aj identifikované opatrenia pre ich 

zvládnutie. Prijímateľ, ktorý sa v značnej miere podieľa na financovaní tohto projektu, má 

enormný záujem na tom, aby bol projekt pripravený tak, aby mohla byť jeho realizácia v roku 

2026 ukončená. 

 

J. Košč (zástupca občianskej spoločnosti) sa informoval, či MH TH plánuje v budúcnosti 

odbúrať zemný plyn pri výrobe tepla tak, aby sa podiel OZE zvýšil nad 50 %. Ako sa dotkne 

plánované znižovanie používania čierneho uhlia zamestnanosti železníc Cargo? Budú 

zamestnanci Cargo oprávnení zapojiť sa do nejakého projektu, ktorý bude kompenzovať 

zaniknuté pracovné miesta? 

 

V. Červenka (MH TH) potvrdil spoluprácu s KOSIT na zvyšovaní využívania zeleného tepla. 

S mestom Košice je plánovaná inštalácia ďalších OZE, no vyraďovanie uhlia bude dlhý 

a postupný proces, preto nepredpokladajú nárazové straty pracovných miest v spoločnosti 

Cargo. S. Voskár doplnil, že sekundárne dôsledky transformácie budú pokryté zo zdrojov FST. 

Pre KSK je z FST v prípade potreby vyčlenená alokácia zameraná na zvyšovanie zručností, 

rekvalifikáciu a celoživotné vzdelávanie s cieľom eliminovať riziká, ktoré prichádzajú 

vplyvom dekarbonizačných procesov. B. Škoda zároveň doplnil, že MH SR v prípade hrozby 

zániku pracovných miest v spolupráci so Slovenskou agentúrou pre rozvoj investícií a obchodu 

zabezpečuje komunikáciu s potenciálnymi investormi o voľnej pracovnej sile tak, aby sa 

zamedzilo zvyšovaniu nezamestnanosti na trhu práce.  

 

L. Ilčíková (splnomocnená zástupkyňa, občianska spoločnosť) vo svojom príspevku do diskusie 

zdôraznila, že výmena jedného zdroja tepla za druhý do budúcnosti nebude postačujúca a 
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slovenské teplárenstvo potrebuje transformáciu. Verí, že aj v rámci tejto Komisie budú 

predkladané a schvaľované pilotné projekty novej generácie systémov zásobovania teplom. 

 

R. Blaško (splnomocnený zástupca, Úrad vlády SR) sa informoval, ako sa realizácia projektu 

premietne do koncovej ceny tepla pre občanov. S. Voskár potvrdil, že MIRRI SR pri príprave 

zámeru v spolupráci s ÚRSO analyzovalo vývoj cien tepla pre odberateľov. Boli analyzované 

teplárenské spoločnosti z rôznych regiónov Slovenska, s rôznym energetickým mixom. 

Vzhľadom na aktuálny vývoj cien nie je možné presne uviesť, aká bude cena, ale na príklade 

projektu z Galanty je možné potvrdiť, že projekt prinesie minimálne stabilitu v cenách tepla. 

Zároveň, čím väčšia bude grantová podpora pre projekt, tým viac sa to odzrkadlí na cene tepla. 

 

Predsedníčka Komisie B. Lukáčová vyzvala členov Komisie k hlasovaniu: 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  30 členov komisie 

za hlasovalo: 0 členov komisie 

proti hlasovalo: 0 členov komisie 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov komisie 

 

Výsledok hlasovania: schválené. 

 

5. Rôzne 

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová odovzdala slovo zástupcovi MPSVR SR, 

M. Klučiarovskému, ktorý zúčastnených informoval o postupe prípravy výzvy pre národný 

projekt "Podpora zamestnateľnosti v regióne horná Nitra II.“ schválený Komisiou na zasadnutí 

28. apríla 2023. MPSVR SR pracuje na zapracovaní pripomienok EK k notifikovanej schéme 

štátnej pomoci  a vyhlásenie výzvy predpokladá v auguste 2023 (pôvodne v harmonograme júl 

2023). Posun vyhlásenia výzvy nijako neovplyvní kontinuitu s aktuálne prebiehajúcim 

projektom.  

 

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová odovzdala slovo generálnemu riaditeľovi sekcie Program 

Slovensko, J. Ridzoňovi, ktorý zúčastnených informoval o harmonograme výziev, plánovanom 

počte vyhlásených výziev, ako aj alokácii výziev z FST na rok 2023. 

 

V rámci diskusie opätovne rezonovala téma potreby poskytnutia predprojektovej prípravy pre 

verejnú správu Zástupca ZMOS, V. Čičmanec, vyzdvihol potrebu vytvorenia dotačného 

mechanizmu, ktorý by verejnej správe pomohol pri pokrytí výdavkov spojených 

s predprojektovou prípravou. B. Lukáčová uviedla, že v snahe o zabezpečenie podpory 

predprojektovej prípravy pre verejnú správu MIRRI SR vyrokovalo nemalé prostriedky z Fast 

Care, pričom predstavitelia ZMOS na poslednom zasadnutí rady potvrdili, že tento nástroj 

využívajú. V. Čičmanec v reakcii uviedol, že z Fast Care môžu čerpať len niektoré mestá 

a obce. Niektoré obce boli vylúčené z tejto podpory. 

 

B. Lukáčová doplnila, že ďalšími opatreniami je vyhlasovanie otvorených výziev, ktoré 

umožňuje žiadateľom väčšiu flexibilitu na prípravu projektov. Výzvy sú pripravované 

participatívne tak, aby sa žiadatelia dostali včas k informáciám o plánovaných výzvach. MIRRI 

SR navrhlo vytvorenie vlastného dotačného mechanizmu, ktoré by umožnilo pomoc regiónom 
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pri príprave strategických projektov. Aktuálne však vytvorenie dotačného mechanizmu kvôli 

konsolidácii štátneho rozpočtu nie je možné. Akonáhle budú identifikované dostupné zdroje 

a územia dospejú k zhode pre využitie týchto zdrojov na predprojektovú prípravu, MIRRI SR 

bude súčinné pri takejto podpore.   

 

6. Záver 

Predsedníčka Komisie, B. Lukáčová informovala, že zasadnutím boli odporučené kritériá MV 

a schválený národný projekt v celkovej výške 129 mil. EUR (zdroj EÚ). 

 

Poďakovala všetkým prítomným za účasť a ukončila zasadnutie Komisie. 

 

Meno  Dátum  Podpis 

Zuzana Chrapeková Tajomníčka   

Michal Klučiarovský Overovateľ   

Barbora Lukáčová Predsedníčka Komisie   
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Použité skratky: 

DG EMPL  

DG REGIO 

Generálne riaditeľstvo pre zamestnanosť, sociálne záležitosti a začlenenie 

Generálne riaditeľstvo pre regionálnu a mestskú politiku  

EK Európska komisia 

EÚ Európska únia 

FST 

Komisia 

Fond na spravodlivú transformáciu 

Komisia pri Monitorovacom výbore pre Program Slovensko 2021 – 2027 

pre Fond na spravodlivú transformáciu 

KSK Košický samosprávny kraj 

MH SR Ministerstvo hospodárstva Slovenskej republiky 

MH TH MH Teplárenský holding, a.s. 

MIRRI SR   Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej 

republiky 

MV Monitorovací výbor pre Program Slovensko 2021 – 2027 

MPSVR SR Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny Slovenskej republiky 

PST Plán spravodlivej transformácie územia 

SR  Slovenská republika 

ÚRSO Úrad pre reguláciu sieťových odvetví 

 

 


